
J e g y z ő k ö n y v 

 

 

Készült: Mezőtúr Város Képviselő-testülete 2021. szeptember 30-án 1330 órakor megtartott 

közmeghallgatásáról. 

 

Az ülés helye: Városháza Díszterme, 5400 Mezőtúr, Kossuth Lajos tér 1. I. emelet 9.   

 

Jelen vannak: Herczeg Zsolt polgármester, Szűcs Dániel alpolgármester, Batta Attila Viktor 

képviselő, Harmat Mihályné képviselő, Kovács Attila képviselő, Kovács Mihály képviselő, Kovács 

Péter József képviselő, Kötél János képviselő, Patkós Éva képviselő, Patkós Lajos képviselő, Rózsa 

Endre Bertalan képviselő, dr. Siposné Varga Ildikó képviselő 

 

dr. Enyedi Mihály jegyző, dr. Balla Vilmos aljegyző, Boross Boglárka, Szabó Péter ügyintéző,  

Fekécs Gábor külsős bizottsági tag, Bordács László ügyvezető, Dóczi Józsefné  jegyzőkönyvvezető, 

Csekő István informatikus és 6 fő érdeklődő állampolgár 

 

Herczeg Zsolt: Köszöntöm a képviselő-testület közmeghallgatásán megjelent városi képviselőket és 

valamennyi érdeklődő állampolgárt. A közmeghallgatáson a képviselő-testület határozatképes, 12 

fő képviselő közül jelen van 12 fő. Bejelentem, hogy a közmeghallgatásról hangfelvétel és 

jegyzőkönyv készül. A jegyzőkönyv hitelesítésére Rózsa Endre Bertalan és Patkós Lajos városi 

képviselőket kérem fel. 

 

A közmeghallgatás is képviselő-testületi ülésnek minősül. Az általános szabályoktól abban 

különbözik, hogy nem a városi képviselők kérdeznek, nyilvánítanak véleményt, hanem a jelenlévő 

választópolgárok. A közmeghallgatás a helyben szokásos módon és időben került meghirdetésre. A 

képviselő-testületi ülés témája közmeghallgatás.  

Patkós Éva elhagyta a termet, a képviselő-testület létszáma 11 fő.  

Az elhangzott javaslatokat szavazásra bocsájtom.  

 

A képviselő-testület 11 igen szavazattal – egyhangúlag - az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

130/2021.(IX.30.) képviselő-testületi h a t á r o z a t a 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete 2021. szeptember 30-ai közmeghallgatása napirendjének 

és jegyzőkönyv-hitelesítőinek jóváhagyásáról 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete - Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény 59. § (2) bekezdése alapján – elfogadja a 2021. szeptember 30-ai 

közmeghallgatásának napirendjét és jegyzőkönyv-hitelesítőit. 

 

Napirend: 

 

Közmeghallgatás általános témában. 

 

Jegyzőkönyv-hitelesítők: Rózsa Endre Bertalan 

         Patkós Lajos 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 
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2. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

3. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

4. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Osztályai, Helyben 

5. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

Herczeg Zsolt: Az időkorlát itt is ugyan úgy vonatkozik, mint a képviselő-testületi ülésen, 2 perc 

kérdés, 5 perc hozzászólás, ha viszont válasz van, akkor 3 perc áll rendelkezésre. Kérem, hogy a 

közmeghallgatáson megjelent érdeklődő állampolgárok hozzászólásuk előtt nevüket és lakcímüket 

szíveskedjenek bemondani.  

Megadom a szót.  

 

Kirják István, Tulipán utca 9. szám alatti lakos vagyok. A Tulipán úttól kezdődően a Bajcsy-

Zsilinszky útig földút van. Írtam egy levelet február 5-én, melyre azóta sem kaptam választ. Ekkor 

kihívtam Kovács Attila képviselőt, hogy nézze meg az utat, mert nem lehet közlekedni, olyan sár 

van. Tudom, hogy sokfelé van még földút, de ez itt mégis csak bent van a városban és egy 60 

méteres szakaszról van szó. 15-20 éve a Tulipán úttól kezdődően a Damjanich útra befelé kb. 10 

méteren meg van csinálva az aszfaltút.  Onnan kezdődően a Vásár útig földút van, nem lehet rajta 

közlekedni a téli időszakban. Szeretném megkérdezni, hogy február óta miért nem kaptam ezzel 

kapcsolatban választ arra vonatkozóan, hogy mikor lesz itt is az út megcsinálva? Tervben van-e 

ennek a 60 méteres útszakasznak legalább útalappal történő elkészítése?  

A Petőti út és a Bajcsy-Zsilinszky út kereszteződésében az átkelés főleg a gyerekeknek nagyon 

nehéz. Ott nincs lámpa, semmi se, hogy az emberek tudjanak közlekedni. Autóknak, 

kerékpárosoknak, gyalogosoknak biztonságosabbá kellene tenni a közlekedésüket egy lámpával.    

 

Herczeg Zsolt: Patkós Éva visszaérkezett a terembe, a képviselő-testület létszáma 12 fő.  

A levél kapcsán elnézését kérem, hogy nem válaszoltunk, ennek utána fogunk nézni. Utoljára 2019-

ben volt az önkormányzatnak lehetősége útalapot építeni, illetve a korábban megépült útalapokat 

leaszfaltozni. Tervben van, hogy folytatjuk a földes utcák megszüntetését, és tudjuk, hogy mi a 

helyzet ezen a téren. Az idei évben 100 millió forintot sikerült betervezni a költségvetésünkbe a 

földes utcák megszüntetésére. Ennek a problémák a megszüntetéséhez kb. 1,5 milliárd forintra 

lenne szükség. Még több forrást kell erre a célra fordítanunk. Próbálkozunk, de a baj az, hogy nem 

gyűjtőutcák fejlesztésére már több mint 10 éve nincs pályázati lehetőség. Most talán ismét lesz 

majd a TOP + pályázati rendszerben, és tudunk az önkormányzat részéről pályázni. Az elmúlt 

években sikerült viszonylag magasabb forrásmennyiséget idehozni a településre, mely 2019-ben 

200 millió forint volt. Azon vagyunk, hogy az ilyen sáros utcákat minél előbb megszüntessük. A 

jelzést vettem, most nem tudok Önnek ígérni semmit. Azt tudom ígérni minden mezőtúrinak és 

Önnek is, hogy amint tudjuk, meg fogjuk ezeket a sáros utcákat szüntetni.  

A kereszteződéssel kapcsolatos problémákat tudom, én is szoktam arra menni. Közlekedési lámpát 

nem ígérek, de majd felvesszük a kapcsolatot a közútkezelővel, és megnézzük, hogy mit lehet ott 

tenni. Az elmúlt évben városunk forgalomtechnikai felülvizsgálatát önkormányzatunk elvégezte, 

meg fogjuk nézni, hogy arra a kereszteződésre milyen javasoltakat fogalmazott meg a közútkezelő.   

 

Beszterczey Pál, Frankel Leo utca 19. szám alatti lakos vagyok. 40 éve a Béketelepen befejeződött 

az építkezés, a Frankel Leo utca utolsó háza. Valamilyen oknál fogva a Nagycsapatkert folytatása a 

Frankel Leo úttól a Hermann Kft. felé elmaradt a járda. A járófelület 3 betonalj, egyik oldala sem 

egyenes, enyhén kúpos. Ez a betondarab bármilyen formában van lefektetve, van egy hézag. Ezen 

másfél centis bitumen van, amely már ennyi év után megrepedezett. A kerékpár a résben megáll. 

Olvastam a Mezőtúr és Vidékében, hogy megvan rá a pénzforrás, ezért nagyon kérném a 

Alpolgármester urat és a városvezetést is, hogy ezt a hiányt pótolják már valamilyen formában, mert 

télen a hó eltakarításakor is nagy nehézséget okoz, nyáron pedig kinő a gaz, melyet szintén nagyon 

nehéz kitakarítani a beton közül.  
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Szűcs Dániel: Értesültem a problémáról Rózsa Endre képviselő úrtól még hónapokkal ezelőtt. 

Kimentem a helyszínre, lefényképeztem és rögzítettem az arra alkalmas elektronikus felületen, amit 

a kollégák használnak. Leadtam Szabó Péter út- és járdakezelő kollégának, és a 2021-es 

járdaprogramban rögzítettük. Azt nem tudom, hogy a kollégák mikor fognak odaérni és kijavítani 

aszfalttal. Kértem, hogy javítsuk ki ezt a járdaszakaszt a 2021-es járdaprogram keretében.  

 

Herczeg Zsolt polgármester: Levélben is fogunk válaszolni.  

 

Schmidt Sándor Méherzug 13.: Korábban már voltam itt közmeghallgatáson. Beadtam egy 

közérdekű bejelentést 2017. október 9-én, utána egy hónap múlva felvetettem a közlekedéssel 

kapcsolatos problémákat. Kértem, hogy mivel ezeknek a rendbetétele költséggel jár, ezért kértem, 

hogy erre különítsenek el külön pénzt. Azóta elég sok idő eltelt, nem történt semmi, illetve történt, 

mert Szűcs Dániel alpolgármester úr engem meghallgatott. Most mondok neki köszönetet azért, 

hogy nem kötött időkorlátok közé, és amiben megállapodtunk, azt betartotta. Elküldte nekem azt a 

vizsgálatot, amit Szolnokon végeztek a közút rendjének a felülvizsgálatáról. Amikor elolvastam, 

nagy elszomorodtam, mert mindenre számítottam, csak arra nem, ami ott le van írva. A Bajcsy-

Zsilinszky utca, Kürt utca kereszteződésénél lévő hiba kijavítása nem tűrne halasztást, ugyanis az 

balesetveszélyes kereszteződés. Beszéltem azzal, aki a felülvizsgálatot végezte, mondtam neki, 

hogy rosszul van kijelölve a forgalmi rend, mivel nem úgy szerepel a főútvonal, mint ahogyan a 

KRESZ könyvben oktatják.  Azt válaszolta, hogy úgy volt, de nem vált be. Mezőtúron a KRESZ 

nem vált be? Ilyet még nem hallottam. Közvélemény kutatást folytatok Mezőtúron közlekedő, 

engedéllyel rendelkező emberek között, és megkérdezem, ha nem működik a lámpa és valaki a 

Pocakos étterem felől jön, szemben pedig a Bajcsy-Zsilinszky balra kanyarodik, kinek van 

elsőbbsége? Még eddig senki nem úgy mondta, mint ahogy az ki van jelölve. Mindenki azt mondta, 

hogy a főútvonalon közlekedőnek van előnye. Ez nem igaz. Egy rendőr azt mondta, hogy az egyik 

KRESZ tábla csak a bicikliseknek szól, azt nem kell figyelembe venni. A főút nem fordul, hanem 

tovább megy a Lali bolt előtti parkolóig, és ott a kereszteződéstől 20 méterre megszűnik a 

főútvonal. Utána mi van, elfogyott az út alólam? Ez azért balesetveszélyes, mert aki nem 

Mezőtúron tanulta a KRESZ-t, az tudja, hogy 3 féle útkereszteződés van, egyenrangú, alárendelt és 

főútvonal kanyarodik. Eljuttattam ezt az észrevételemet a közlekedésrendészet vezetőjéhez is. Erre 

kaptam egy választ, hogy ő ebben illetéktelen, és amit neki küldtem, elküldte az illetékeseknek. A 

Pocakos étterem felől érkező gépjárművezetőnek az útkereszteződésben semmilyen tábla nincs 

kitéve. Három éve, hogy már erre felhívtam a figyelmet, de süket fülekre talált, kivéve Szűcs Dániel 

alpolgármester úr. Több baleset is történt itt.  

Miért ilyen időpontra teszik ezt a fórumot és miért ilyen nagy terembe? Sokan nem tudnak eljönni 

és egy kisebb teremben érhetően meg lehetne beszélni a dolgokat. Szeretném, ha ez megváltozna.  

Nem kérek választ a felvetésemre.  

 

Herczeg Zsolt: Köszönöm a jelzést. 

 

Fórizs Lajos, Ady Endre utca 1.: Emberség. Ember az, aki ellop valamennyi pénzt a közösből és a 

gyerekek eljárnak 2 km-re az óvodába, illetve az iskolába, a tanári kar mindenki, és ez az ember 

nem képes a mezőtúri újságban annyit mondani, hogy enyje, bocsássatok meg. Ez történt, ez pedig 

országgyűlési képviselőnk.   

1969-ben legelőször mi voltunk Jugoszláviában, a téglagyárban az új gépsort megtekinteni. Innentől 

kezdve mi rendszeresen kijártunk futballozni 25 éven keresztül. Mi alakítottuk ki ezt a törökbecsei 

testvértelepülési barátságot. Már ezekből alig élünk hárman, négyen. Most is olyan ember ment ki 

Törökbecsére, akit még futballpálya környékén sem láttunk.   

Ilyet se láttam még, mint itt Mezőtúron, hogy a vízparti telkeknek a vízparját eladják másnak 

keresztbe, kasba. Nekem nincs eladva a vízpartom, mégse az enyém, mert le van kerítve. Hogy 

lehet az, hogy egyesek mindent megcsinálnak? Lophatnak, az ügyvéd meg falaz neki? 
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Herczeg Zsolt polgármester: Az első felvetéssel kapcsolatban nem tudok mit mondani, képviselő 

urat kellene megkérdezni. 

Törökbecséről most voltak itt a hétvégén vendégek a testvértelepülési találkozón, ahol elmondtam, 

hogy ez a testvértelepülési kapcsolat a téglagyártás és a labdarúgás révén alakult ki. Amikor elérte 

azt a szintet, akkor testvértelepülési szerződés is megkötésre került. Azok, akik ezen a jó kapcsolat 

kialakításán munkálkodtak, sokan már nem élnek. A mostani meghívásnak képviselőtársaim tettek 

eleget, azért, mert az önkormányzatunkat hívták meg. Innen 4 fő képviselte Mezőtúr Város 

Önkormányzatát. Az a jellegű kapcsolat, amiben én is részt vettem, amikor még focizni mentünk, 

annak már rég vége évek óta, az már nem működik. Csak udvariassági látogatásokat teszünk oda és 

vissza.  

Megkérem Jegyző urat, hogy az eladott vízparti sávokkal kapcsolatban szóljon hozzá. Én sem értek 

vele egyet, nem tudom, hogyan fordulhatott ez elő, de sajnos megtörtént.  

 

dr. Enyedi Mihály jegyző: Itt vissza kell menni egészen a privatizációig. Nem tudom, hogy ezt 

hogyan oszthatták ki, ebből hogy lehetett valakinek önálló telke a vízparton? Ha a jelenlegi 

szabályokat nézzük, akkor mindenkinek 6 métert a telke és a vízpart között el kell hagyni. Ez az a 

sáv, ahol a tűzoltó, a katasztrófavédelem stb. közlekedik. Azt a tanácsot tudom adni Önnek, hogy 

egy pár társaságot kell létrehozni, akiket ez érint és meg kell vizsgáltatni az egész ügyet az elejétől a 

bíróságon. Hogy történhetett ez, jogszerű volt-e? Hogyan lehet ezt értékesíteni, stb. Amíg a 

telektulajdonosok nem lépnek, addig nem lesz belőle semmi. Ezt tudom szorgalmazni, függetlenül, 

hogy a másik oldalon kik vannak.  

 

Herczeg Zsolt polgármester: Nem egy ember tulajdonába került, vannak egy páran, akik ezt 

megszerezték.  

 

Fórizs Lajos, Ady Endre utca 1.: Ezt a telket mi annak idején megvettük. Tudtuk a vízpart 

szabályait. Egyesek ezt a területet ellopták. Más megyében is így ellopták a vízpartokat, vagy 

normálisan oda van adva a tulajdonosoknak? Vizsgálják már meg, hogy Kállainé mennyi földdel 

lépett be a Tsz-be és mennyivel lépett ki? 

 

Fekécs Gábor Dobó István utca 59.: Nagyon szép eredményeket érünk el Zöld város cím, Idős barát 

önkormányzat, amely elismert megyei szinten. Úgy gondolom, hogy Mezőtúron a rokkantak 

közlekedése jelentősen nehezített. Mezőtúron nincs buszközlekedés, autóval közlekednek. 

Minimális lehetőség van a rokkantaknak a megállásra. Már a mostani fejlesztésekbe kötelező 

jelleggel megépülnek a parkolók, de furcsa módon pl. a Rákóczi úti általános iskola mostani 

felújítása után nem láttam rokkantparkolót. Amikor az akadálymentesítésről beszéltek, nem történt 

meg. Azt kérem a Polgármester úrtól és a testülettől, hogy vizsgálják meg Mezőtúr területén a 

frekventált helyeket, ahol ügyintézés folyik, hogy a rokkantak megfelelően tudjanak ezeken a 

helyeken is közlekedni, ügyeket intézni. A polgármesteri hivatalnál egy rokkantparkoló van a 

Kormányablak előtt, mely kevés. Azt szeretném, ha ezeknek a parkolóknak a számát bővítenék, és 

funkcióhoz kötötten lennének kijelölve, pl. a Posta előtt és az építendő kerékpárút mellett lévő 

parkolóknál is.  

Elindult egy kezdeményezés a Babafa projekttel. Fellelkesült a lakosság, a város oldaláról 

megtörtént minden, de a Babafák gazdáinak jelentős része elfelejtette gondozni a fát. Tudok olyan 

helyet mutatni, ahol 50 %-osan maradtak meg a fák. Azt kérem a lakosságtól, hogy ha ilyenben 

részt vesz, akkor vigye végig, vagy ne vállaljon olyat, hogy nevesítetten fát ültet. Ezt a pénzt másra 

is tudná az önkormányzat fordítani.  

 

Herczeg Zsolt polgármester: Az akadálymentesítéssel teljes mértékben egyetértek, van még 

tennivalónk ezen a téren. Úgy történhet egy épület felújítása vagy új épület megépítése, hogy az 

teljes egészében akadálymentesítésre kerül. Így történt ez a II. Rákócszi Ferenc általános iskolánál 
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is, lift, rámpa épület a Virág utca felől, egy kerekes székes is meg tudja az épületet közelíteni.  Ezek 

nélkül már nem is engedélyezi a szakhatóság.  

Az a család, aki a Babafákat nem gondozta, az szégyellje magát. Félreértés ne essék, attól még 

kipusztulhat egy facsemete, hogy öntözik. Bízzunk benne, hogy felelősségteljesen fognak a jövőben 

viselkedni azok a polgárok, akik ebben a szép és nemes kezdeményezésben részt vesznek.  

Van-e még bejelentés?  

Nincs, köszönöm, hogy eljöttek, megosztották velünk a problémájukat. Írásban fogunk válaszolni, 

akiknek ezt megígértük.  

A közmeghallgatást bezárom.  

 

 

 

K.m.f. 

 

 

 

 

 Herczeg Zsolt dr. Enyedi Mihály 

 polgármester jegyző 

 

 

 

 

 

     Rózsa Endre             Patkós Lajos 

          jegyzőkönyv-hitelesítő                jegyzőkönyv-hitelesítő 

 

 

 

 

 

Dóczi Józsefné 

jegyzőkönyvvezető 


